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Information från Mats Ståhl Elgström, Socialdirektör
Mats Ståhl Elgström, ny socialdirektör från och med 1 mars, presenterar sig och berättar lite om sitt 
arbete. Han meddelar att han gärna kommer till Kommunala Pensionärsrådet samt rådet för 
funktionshinder för föredragningar eller svarar på frågor i framtiden. Mats berättar att han har arbetat 
med frågor om vård och omsorg i lite över 30 år och de senaste tio åren kopplat framför allt till 
funktionsnedsättning och äldreomsorgen. Han har haft en given plats i dessa typer av forum och 
känner sig manad att samarbeta för att skapa möjlighet för människan att kunna delta aktivt på ett 
värdigt sätt i det sociala livet.
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§14

Mötet öppnas

Sida 4 / 18



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2022-05-24

Kommunala Pensionärsrådet samt Rådet 
för funktionshinder

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§15

Val av justerare och tid för justering

Beslut
Kommunala Pensionärsrådet samt rådet för funktionshinder utser Jussi Böök och Paul Sving att 
justera dagens protokoll tillsammans med ordföranden.
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§16

Upprop

KOMMUNALA PENSIONÄRSRÅDET

 
 
 
LEDAMÖTER
 
Staffan Tjörnhammar Kommunstyrelsen

 
N, §§19-23

Ann Lewerentz Bygg- och miljönämnden
 

F

Bengt Ericson Kultur- och fritidsnämnden
 

N

Tommy Lundqvist Teknik- och klimatnämnden
 

N

Lotta Lindblad Söderman Kommunalförbundet sjukvård 
och omsorg i Norrtälje (KSON)

N

Alf Sandqvist Pensionärernas 
riksorganisation (PRO)

N

Gabriella Wiberg Pensionärernas 
riksorganisation (PRO)

N

Lennart Edbom Pensionärernas 
riksorganisation (PRO)

N

Johan Österberg Sveriges pensionärsförbund 
(SPF)
 

N

Ralf Nord Sveriges pensionärsförbund 
(SPF)
 

N

Eva Axelsson Svenska 
kommunalpensionärernas 
Förbund (SKPF)

N

Gun-Britt Viktorsson Svenska 
kommunalpensionärernas 
Förbund (SKPF)

N

Jussi Böök Norrtälje finska förening N
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ERSÄTTARE
 
Ingrid Markström Kommunstyrelsen

 
F

Holger Forsberg Bygg- och miljönämnden
 

N

Eva Eriksson Kultur- och fritidsnämnden
 

N

Sverker Nyman Teknik- och klimatnämnden
 

N

Hanna Stymne Bratt Kommunalförbundet sjukvård 
och omsorg i Norrtälje (KSON)

N

Marianne Asp Tirén Pensionärernas 
riksorganisation (PRO)

N

Lars Sundberg Pensionärernas 
riksorganisation (PRO)

N

Raija Lundgren Pensionärernas 
riksorganisation (PRO)

N

Bill Rehn Sveriges pensionärsförbund 
(SPF)

F

Håkan Holgersson Sveriges pensionärsförbund 
(SPF)
 

F

Irene Dahlqvist Svenska 
Kommunalpensionärernas 
Förbund (SKPF)

N

Anne Sivertsson Svenska 
Kommunalpensionärernas 
Förbund (SKPF)
 

N

Jukka Päivinen Norrtälje finska förening
 

N

 
RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDER
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LEDAMÖTER
 
Staffan Tjörnhammar Kommunstyrelsen

 
N, §§19-23

Boris Andersson Bygg- och miljönämnden
 

F

Agneta Hedlund Kultur- och fritidsnämnden
 

N

Tommy Lundqvist Teknik- och klimatnämnden
 

N

Lotta Lindblad Söderman Kommunalförbundet Sjukvård 
och omsorg i Norrtälje (KSON)

N

Linda Hiort af Ornäs Barn- och skolnämnden
 

F, ersätts av Catharina Erdtman 
(UN)

Marie-Anne Blomdin Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

F, ersätts av Per Ljungström 
(NHS)

Anita Andersson Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Britt-Marie Åhman Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Paul Sving Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Olle Undmark Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Anneli Svahn Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

 
 
 
ERSÄTTARE
 
Ingrid Markström Kommunstyrelsen

 
F

Ethel Söderman-Sandin Bygg- och miljönämnden F
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Christina Pettersson Kultur- och fritidsnämnden

 
N

Sverker Nyman Teknik- och klimatnämnden
 

N

Hanna Stymne Bratt Kommunalförbundet Sjukvård 
och omsorg i Norrtälje (KSON)

N

Catharina Erdtman Utbildningsnämnden
 

N, Tj. för Linda Hiort af Ornäs

Per Ljungström Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N, Tj. för Marie-Anne Blomdin

Stina Lindberg Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Yvonne Forsberg Lindroth Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Lennart Svenberg Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

N

Håkan Engström Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

F

Vakant Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation (NHS)

 

 

Beslutet ska skickas till 
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§17

Uppföljning av föregående protokoll

Sammanfattning av ärendet
Det påtalas att bordlagd punkt från föregående möte, val till Referensgruppen för 
tillgänglighetsfrågor bör tas upp under mötet. Punkten beslutas att avhandlas senare under mötet. 

Marianne Asp Thirén påtalar att hon var närvarande på distans under föregående möte men att hon 
står som frånvarande i protokollet. Det beslutas att närvaron i protokollet ska justeras om.
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§18

Information från kommunen

Sammanfattning av ärendet
Nya bidragsregler för föreningar - Anna Eneroth (Verksamhetsutvecklare, kultur och fritid)
Anna Eneroth, Verksamhetsutvecklare på kultur och fritid presenterar resultatet av den utredning hon 
har arbetat med gällande Norrtälje kommuns bidragsregler för föreningar. Utredningen har visat att 
bidragsreglerna behöver bli tydligare och mer transparenta. Arbetet resulterade i ett 
bidragskompendium som går att ladda ned från hemsidan. Reglerna började gälla den 1 januari 
2022. Det som är nytt i de nya bidragsreglerna och som påverkar våra föreningar kopplade till KPR 
och RFF är man inför riktlinjer kopplat till antal bidragsberättigade medlemmar i föreningen och 
antalet aktiviteter per år. Fördelningen av bidrag kommer alltså att kopplas till de aktiviteter 
föreningen erbjuder och innebär att föreningarna börjar logga de aktiviteter de gör. 
 
I det vidare arbetet med bidragsreglerna är målsättningen att de ska kunna revideras och att dialog 
hela tiden ska finnas med föreningarna. Föreningsmöten planeras att hållas 1-2 gånger per år. 

Bengt Ericson, ordförande i kultur-och fritidsnämnden informerar om att beslut har tagits angående 
bidrag till föreningarna för i år. De flesta har fått det de ansökt om. 
 
Information om äldreboenden - Carl-Olof Olsson (Fastighetsstrateg, Norrtälje kommun) 
tillsammans med Elham Pourmand (Strategisk kvalitetsutvecklare, KSON) och Stefan 
Helmer (Strategisk kvalitetsutvecklare, KSON)
Carl-Olof Olsson, Elham Pourmand och Stefan Helmer informerar om särskilda boendeformer. Carl-
Olof Olsson informerar om befolkningsprognosen. Norrtälje kommun kan enligt prognosen förvänta 
sig en fördubblad befolkningstillväxt de kommande 10 åren i förhållande till de senaste 10 åren. 
Tillväxten varierar mellan åldersgrupper och Norrtälje har förhållandevis hög andel äldre. Prognosen 
pekar på en kraftig tillväxt bland äldre. Antalet invånare över 80 år förväntas fördubblas de 
nästkommande 10 åren. 

Stefan Helmer informera om att tillväxten kommer att påverka behoven av särskilda boenden. Idag 
finns det dock fler platser lediga än som används och lediga platser säljs. På längre sikt ser vi dock 
risk till underkapacitet vad gäller äldreboenden om vi inte tillför platser. Det finns också behov av 
flera typer av boenden. Biståndsbedömt trygghetsboende är ett ärende på väg upp för beslut just nu. 

Elham Pourmand informerar att inom socialpsykiatrin blir de boende också äldre och man behöver 
anpassa verksamheten efter detta. Därför utreds just nu möjligheten att bygga nya 
socialpsykiatriboenden med anpassning för äldre. En lagändring är också på gång angående fast 
omsorgskontakt som ska börja gälla 1 juli i år med successiv övergång över sju år. 

Frågor uppkommer angående hur utredningen görs för att komma fram till de behov vi står inför i 
vården och om man även tittar på individnivå över behoven som finns. De föredragande informerar 
att man använder sig av statistik på övergripande nivå och inte på individbasis. 
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En fråga uppkommer angående hur man kontaktar kommunen för att ta reda på vilken hjälp som 
finns att söka i kommunen. Det informeras att man kan kontakta KSON för att få information. 

Mötet ajourneras mellan 10:57-11:18.
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§19

Information från KSON

Sammanfattning av ärendet
Primärvårdens omställning till god och nära vård - Johanna Forssbeck 
(Utvecklingssamordnare)
Johanna Forssbeck informerar om det regionala men framförallt kommunala strategiska arbetet mot 
en god och nära vård. Bland annat handlar det om omställning i hela det vård-och omsorgssystem vi 
har idag. Det handlar om att primärvården, med husläkarmottagningen, och den hälso- och sjukvård 
som ges i vårt hem, eller på våra särskilda boenden, ska utgöra navet och basen i vår hälso- och 
sjukvård. Arbetet kommer att innebära att försöka överkomma de utmaningar vi står inför att möta 
dagens och framtidens vårdbehov genom att arbeta tillsammans, samverkande, förebyggande, och 
genom att utgå ifrån individens behov och förutsättningar. Det handlar också om aktivt medskapande 
och delaktighet i sin vård och invånarinflytande och med uppsökarverksamhet. Johanna berättar att 
hon gärna kommer ut till föreningarna och lyssnar och tar in alla olika perspektiv för att tillsammans 
arbeta mot god, nära och samordnad vård.
 
Tillsammans för psykisk hälsa & Agenda välbefinnande - Suzanne Lindgren 
(Utvecklingssamordnare)
Suzanne Lindgren informerar om Tillsammans för psykisk hälsa, resultatet av det uppdrag som 
förvaltningen i KSON fått av den politiska nämnden att skapa en skapa en förvaltningsövergripande 
handlingsplan för att främja psykisk hälsa, och förebygga psykisk ohälsa. Arbetet med 
handlingsplanen har föregåtts av en omfattande kartläggning av den lokala folkhälsan med hjälp av 
många olika metoder och har utmynnat i 25 identifierade åtgärdsbehov och en 
förvaltningsgemensam plan som är beslutad av kommunen och inom KSON. Handlingsplanen 
innebär bland annat att varje förvaltning finns representerad i en samordnande styrgrupp. Det finns 
stort stöd för handlingsplanen inom politiken och bland tjänstemännen och man vill se verkstad. 
Samtliga insatser är nu tidsatta och ansvaret är fördelat mellan ett flertal förvaltningar. 

Agenda välbefinnande är en pilot som Norrtälje kommun har deltagit i för att uppnå bästa möjliga 
förutsättningar för psykisk hälsa och välbefinnande genom de olika faserna i livet på alla centrala 
livsarenor. Norrtälje kommun är den enda kommunen i landet som genomgått hela pilotprojektet och 
nu går in i fas 2. 

Suzanne berättar att hon gärna kommer ut till föreningarna och informerar och tar del av alla 
perspektiv. Handlingsplanen går att ta del av på Norrtäljes hemsida. Man kan även kontakta 
Suzanne om man inte hittar den på hemsidan. 

En fråga kommer upp angående vilken typ av arbete man skulle kunna bedriva för ungas psykiska 
hälsa på skolorna och det efterfrågas en samverkansorganisation med ungdomar i Norrtälje 
kommun. Suzanne informerar att två samordnare för unga psykiska hälsa också tillsatts och som 
arbetar fram en handlingsplan för den målgruppen. Suzanne informerar även om ett antal 
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samverkansområden med kultur-och fritid, och samverkan med ungdomsrådet och deras aktiviteter 
för unga. 
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§20

Information från Äldreombudsmannen

Sammanfattning av ärendet
Madeleine Rietschel, äldreombudsman, informerar om seniorenkäten och uppmanar om att sprida 
enkäten även till de som inte är digitala. Det går bra att ringa till kontaktcenter och få den 
hemskickad. 

Gällande parkeringsfrågan vid sjukhuset har Madeleine tryckt på och det verkar nu gett respons. 
Frågan ligger nu som ett ärende i Region Stockholm. Det verkar som att vi kommer att få två timmar 
gratis parkering som vi önskat. Easy park-appen ska nu även gå att använda vid Norrtälje sjukhus. 

Gällande färdtjänstfrågan blir det nytt möte den 15 juni med ordförande i färdtjänstnämnden i Region 
Stockholm. Det är flera kommuner som är i samma sits med stor problematik och det har föreslagits 
en avtalsgrupp för de kommuner som har detta gemensamma problem. Målet är att teckna lokala 
hängavtal med de taxibolag som finns i kommunen. 

Kartläggningen av funktionsnedsättningsfrågor tar längre tid än väntat då det är svårt att få fram all 
nödvändig statistik samt att det är en komplex organisering bland föreningarna. Madeleine Rietschel 
återkommer i denna fråga. 
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§21

Rapporter, information och frågor från föreningar, nämnder och åhörare

Sammanfattning av ärendet
Frågan om parkeringen vid ROS diskuteras. Det handlar om att många företag parkerar på platsen 
vilket skapar svårigheter att hitta plats för besökarna. 

Frågan om bredband diskuteras. Det handlar om att de ska införa en avgift för alla boende på 
äldreboende på 200 kronor för bredband. Frågan är om denna insats har föregåtts av en 
undersökning av hur många som faktiskt kan tillgodogöra sig bredbandet. Madeleine Rietschel tar 
med sig frågan och ska se om hon kan få tag i dessa underlag genom KSON. 

Bengt Ericson, ordförande i kultur-och fritidsnämnden, berättar om den kultur och 
fritidsvaneundersökning som genomförts i år. Det som toppar listan på efterfrågade åtgärder är 
trygga gång och cykelvägar, allaktivitetshus för alla åldrar samt strövområden. Allaktivitetshus har vi 
faktiskt numera, det ligger på Rodengymnasiet och heter Magasinet och är till för alla åldrar. 

Yvonne Forsberg Lindroth (NHS) tar uppfrågan om Rådet för tillgänglighetsfrågor och nämner tre 
personer som var med innan pandemin och som fortsatt vill vara med i rådet: Per Ljungström, 
från Roslagens diabetesförbund, Britt-Marie Åhman, från Hörselskadades Riksförbund samt 
Marianne Blomdin från Reumatikernas riksförbund. 

Kommunala pensionärsrådet och rådet för funktionshinderfrågor bordlägger frågan om beslut om 
inval av nya representanter till rådet för tillgänglighetsfrågor till nästkommande möte. 
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§22

Information om nästa rådsmöte

Sammanfattning av ärendet
Mötet bekräftar att nästa möte hålls den 27 september 2022.
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§23

Mötet avslutas
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